
 

 
 

ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΠΡΟΣ ΤΟΝ ΥΠΟΥΡΓΟ ΠΑΙΔΕΙΑΣ ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ 
 
 
 
 
1. Θέλω να ρωτήσετε τον κύριο Φίλη για το σύντοµο ανέκδοτο ΔΩΡΕΑN ΔΗΜΟΣΙΑ 
ΠΑΙΔΕΙΑ. Η οποία µόνο δωρεάν δεν είναι, µε δάσκαλους και καθηγητές οι οποίοι 
αγνοούν την έννοια του παιδαγωγού. Οι οποίοι φέρονται σαν υπάλληλοι, να κάνω 
την βάρδια µου και να φύγω ,µε έλλειψη δασκάλων από την αρχή της χρονιάς µε 
παραδείγµατα, ας πάει µια βόλτα στο 152 δηµοτικό σχολείο Αθηνών που υπάρχει 
τάξη που κάνουν µόνο γυµναστική Δωρεάν παιδεία δεν είναι να παίρνει το παιδί τη 
πρώτη πιστοποίηση ξένης γλώσσας στο σχολείο ,γιατί να πληρώνουµε φροντιστήρια 
για Δωρεάν παιδεία δεν είναι να µαθαίνουν τα παιδία τα µαθήµατα στο σχολείο και 
όχι µε ιδιαίτερα φροντιστήρια. Υπάρχει και τελικά θέλουν να της καταστρέψουν και 
αυτή, και µήπως  τελικά µας κλέβουν πληρώνοντας φόρους για να συντηρήσουν το 
ανέκδοτο. Ελπίζω να ρωτηθεί για αυτό και εάν µπορεί και αυτός ας µας απαντήσει. 
Η νέα πολιτική ηγεσία του υπουργείου Παιδείας όχι µόνο δεν θεωρεί ανέκδοτο το 
αίτηµα της δωρεάν δηµόσιας παιδείας αλλά θα κάνει ό,τι είναι ανθρωπίνως 
δυνατόν για να υπηρετήσει αυτόν τον στόχο. Προφανώς δεν υπάρχει µαγικό ραβδί 
για να λυθούν αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 χρόνια, αλλά µε 
επιµονή θα επιδιωχθεί η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 

 
2. Τι πολιτική σχεδιάζει το υπουργείο παιδείας για τα ειδικά σχολεία/σχολές µουσικής 
δευτεροβάθµιας και τριτοβάθµιας µε έµφαση στην διάσωση της µουσικής 
παράδοσης και τεχνολογία (οργανοποϊίας) αλλά και επίπεδο τεχνικής και 
επαγγελµατικής κατάρτισης για παραδοσιακά επαγγέλµατα των οποίων η γνώση 
τείνει να εξαφανιστεί.  
Στο πρόγραµµα σπουδών των µουσικών σχολείων διδάσκονται η παραδοσιακή 
µουσική και τα παραδοσιακά µουσικά όργανα και το υπουργείο δεν έχει καµιά  
πρόθεση να το αλλάξει αυτό.  
 

3. Κύριε Χατζηνικολάου ρωτήστε τον κ. Φίλη τους αναπληρωτές εκπαιδευτικούς που 
προσέλαβε πότε έχει σκοπό να τους πληρώσει;; Άργησε που άργησε ένα µήνα να 
µας πάρει.. Ο Οκτώβρης βγήκε.. Στο υπουργείο κάνουν λόγο για πληρωµές µέσα 
Νοέµβρη.. Κι εµείς έχουµε ξοδέψει ήδη πάρα πολλά χρήµατα για έξοδα µετακίνησης 
και εγκατάστασης στις περιοχές που µας κάλεσαν.. Το ποσό δυο µισθών 
τουλάχιστον.. Ενοίκια, λογαριασµοί και έξοδα τρέχουν.. Βρισκόµαστε σε οριακή 
κατάσταση..  
Δυστυχώς οι σηµερινές διαδικασίες της γραφειοκρατίας είναι πολύ χρονοβόρες και 



 

ταλαιπωρούν τους εκπαιδευτικούς µε διάφορους τρόπους, ένας από αυτούς είναι 
και  αυτός του συγκεκριµένου ερωτήµατος. Το υπουργείο παιδείας έχει θέσει στόχο 
τη µείωση της γραφειοκρατίας σε όλα τα επίπεδα και για όλα τα θέµατα και 
πρόκειται να συστήσει ειδική επιτροπή για να διερευνήσει το ζήτηµα αυτό και να 
εισηγηθεί µέτρα. 
  

 
4. Tα κενά καθηγητών µουσικών οργάνων στα µουσικά σχολεία είναι σύµφωνα µε 
επίσηµα στοιχεία του υπουργείου. 600 πλήρους ωραρίου και 150 µειωµένου, 
σύνολο 750. Ο υπουργός σήµερα δήλωσε ότι προτίθεται να καλύψει στις 4 Νοέµβρη 
150 κενά µε αναπληρωτές και παράλληλα να απασχολήσει (µε ελάχιστα χρήµατα) 
100 ωροµίσθιους.  

Όσον αφορά τα κενά γίνεται προσπάθεια να καλυφθούν όσο γίνεται περισσότερα κενά. 
Για τα µουσικά έχουν εξασφαλισθεί πιστώσεις για πολλές χιλιάδες ώρες διδασκαλίες 
ωροµίσθιων εκπαιδευτικών που κυρίως απασχολούνται για την εκµάθηση µουσικών 
οργάνων και έπονται διορισµοί. Προφανώς δεν υπάρχει µαγικό ραβδί για να λυθούν 
αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί 
η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 

 
5. Καλησπέρα. Θα ήθελα παρακαλώ να τεθούν στον κύριο Φίλη τα ακόλουθα 
ερωτήµατα: α) Πότε θα γίνουν διορισµοί µόνιµων εκπαιδευτικών και µε ποια 
διαδικασία; Θα γίνει διαγωνισµός ΑΣΕΠ; β) Δεδοµένου του γεγονότος ότι η κατάταξη 
στους πίνακες των αναπληρωτών γίνεται µε κριτήριο την προϋπηρεσία και το έτος 
κτήσεως πτυχίου, χιλιάδες νέοι καθηγητές που αποφοίτησαν πρόσφατα 
αναρωτιούνται πότε θα τους δοθεί η δυνατότητα να µπουν στη σχολική αίθουσα. Το 
πρόβληµα είναι ιδιαίτερα µεγάλο σε κλάδους, όπως αυτός των φιλολόγων (ο 
πολυπληθέστερος κλάδος της Δ.Ε.), όπου νέοι και ικανότατοι πτυχιούχοι µε πολλά 
προσόντα βρίσκονται πολύ χαµηλά στους πίνακες µηδενικής προϋπηρεσίας. 
Μήπως θα έπρεπε να αναθεωρηθούν τα κριτήρια για την κατάταξη στους πίνακες 
των αναπληρωτών και την πρόσληψή τους; Πώς είναι δυνατόν κριτήρια να είναι 
µόνο η προϋπηρεσία και το έτος κτήσεως πτυχίου και όχι ο βαθµός πτυχίου ή οι 
µεταπτυχιακές σπουδές, που προσφέρουν καλύτερα καταρτισµένους 
εκπαιδευτικούς; Πότε θα δοθεί στους νέους πτυχιούχους η δυνατότητα να 
αποκτήσουν την προαπαιτούµενη για την πρόσληψή τους προϋπηρεσία; 

Για τη διαδικασία των µόνιµων διορισµών το θέµα µελετάται ακόµη. Προφανώς θα γίνει 
υπό την αιγίδα του ΑΣΕΠ αλλά δεν υπάρχει οριστική απόφαση για την ακριβή 
διαδικασία, καθώς το πρόβληµα είναι σύνθετο. Για τα κριτήρια της κατάταξης στους 
πίνακες αναπληρωτών θα εξετασθεί από την αρµόδια επιτροπή η συγκεκριµένη 
πρόταση.   
 
 
6. Μπορεί να µας απαντήσει ο κ. Φίλης τι θα γίνει µε τους εκπαιδευτικούς ειδικής 
αγωγής. Τα κενά είναι τεράστια. Στο νόµο Ηρακλείου ζήτησαν σε πρώτη φάση 20 
νηπιαγωγούς ειδικής αγωγής και δεν πήραν ούτε έναν. Η ειδική αγωγή ειναι εντελώς 



 

παραµεληµένη στο νηπιαγωγείο. Έχουν προσληφθεί 340 νηπιαγωγοί ειδικής 
αγωγής και 2600 δάσκαλοι ειδικής. Γιατί παραµελούν πάντα τα παιδιά του 
νηπιαγωγείου και δίνουν πάντα προτεραιότητα στο δηµοτικό. Αυτά τα παιδιά δηλαδή 
θεωρούν ότι δεν έχουν ανάγκη από σωστή εκπαίδευση; 

Παρά το γεγονός ότι φέτος υπερδιπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για τις περιπτώσεις των 
παιδιών µε ειδικές ανάγκες, είναι αλήθεια ότι παραµένουν ακόµα θέσεις ακάλυπτες. 
Εξασφαλίστηκαν κάποιες επιπλέον πιστώσεις για προσλήψεις αναπληρωτών, στις 
οποίες προτεραιότητα θα έχει η ειδική αγωγή, γιατί η ηγεσία του υπουργείου θεωρεί ότι 
είναι τοµέας υψηλής σηµασίας. Προφανώς δεν υπάρχει µαγικό ραβδί για να λυθούν 
αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί 
η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 
 
 
7. Θα αποκατασταθεί η αδικία µε τη µη προσµέτρηση µορίων προϋπηρεσίας για τα έτη 

2010 έως 2012; Γιατί ακόµη δεν αλλάζει ο νόµος Λοβέρδου και τα 2 αυτά χρόνια 
εξαιρούνται από τη προσµέτρηση προϋπηρεσίας; Όσοι δουλέψαµε τα δύο αυτά 
χρόνια δεν αδικούµαστε επιπλέον τώρα µε το να µένουµε άνεργοι (αφού τη σειρά 
µας παίρνουν όσοι δουλέψανε στη θέση µας τα επόµενα; 
Υπάρχει έτοιµη νοµοθετική ρύθµιση που είχε περιληφθεί στο σχέδιο νόµου του 
υπουργείου που είχε περάσει από τη διαβούλευση την άνοιξη και είχε κατατεθεί στη 
Βουλή το καλοκαίρι και η οποία δεν πρόλαβε να ψηφιστεί λόγω των γενικών 
πολιτικών εξελίξεων. Θα περιληφθεί σε νέο νοµοσχέδιο που θα κατατεθεί πολύ 
σύντοµα. 

 
 

8. H παραπαιδεία βολεύει πολλούς και κυρίως το κράτος που έχει δηµιουργήσει 
χιλιάδες εκπαιδευτικούς που δεν µπορεί να απορροφήσει. Υπάρχει σχέδιο 
καταπολέµησής της; Στο εξωτερικό γίνεται µε την επέκταση του σχολικού ωραρίου 
µέχρι τις 17.00, ώρα που τελειώνουν και οι γονείς την εργασία τους,  µε 
φροντιστηριακές ώρες εντός του σχολείου. Θέλοντας και µη, δεν υπάρχει επιπλέον 
ώρα για φροντιστήριο εκτός σχολείου. Αν αναλογιστεί κανείς πόσο χάνει το κράτος 
από την παραπαιδεία, π.χ. ιδιαίτερα, και το συγκρίνει µε το τι θα κέρδιζε από τη 
δηλωµένη εργασία, συµπεραίνει ότι µόνο ηθεληµένα µπορεί να συντηρείται η 
παραπαιδεία. Υπάρχει κάποιο πλάνο περιορισµού της και αν ναι ποιο είναι ; 

Έχει ήδη προετοιµαστεί διάταξη για την αντισταθµιστική εκπαίδευση που θα περιληφθεί 
σε νοµοσχέδιο που θα κατατεθεί σύντοµα. Προφανώς δεν υπάρχει µαγικό ραβδί για να 
λυθούν αµέσως προβλήµατα που έχουν συσσωρευτεί επί  5 χρόνια, αλλά µε επιµονή θα 
επιδιωχθεί η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 
 
9. Είµαι νηπιαγωγός σε δηµόσιο νηπιαγωγείο. ΕΡΩΤΗΣΗ: To 23% φόρος από την 
ιδιωτική εκπαίδευση, δεν θα µπορούσε καθαρά και µε διαφάνεια να µπαίνουν σ’ 
έναν ''κουµπάρα'' για την ενίσχυση της δηµόσιας εκπαίδευσης και µόνο, ώστε 
σταδιακά να καταστεί ικανή να καλύπτει τις ανάγκες; Ποιος γονιός θα είχε αντίρρηση 
τότε; 



 

Οι αντιρρήσεις των γονιών παιδιών που φοιτούν σε ιδιωτικά σχολεία όσον αφορά το 
ΦΠΑ δεν σχετίζονται µε τη χρήση των εσόδων από αυτή τη φορολογία. 
 
 
10. Καλησπέρα σας έδωσα φέτος πανελλαδικές και ταυτόχρονα έχω βραβευτεί µε 
χρυσό µετάλλιο και δικαιούµαι το 10% επιπλέον των µορίων µου όπως γίνεται για 
τους αθλητές. Περιµένω εδώ και ένα µήνα τα αποτελέσµατα και κανείς δεν µας έχει 
ενηµερώσει για το τι γίνεται, έχω αγωνία και αγχώνοµαι!! Έχω προσπαθήσει 
επανειληµµένα να µιλήσω µε κάποιον στο υπουργείο και όλο αυτόν τον καιρό 
κανένας δεν σηκώνει τα τηλέφωνα!!! Μπορείτε να µου πείτε τι θα γίνει;;;   

 
Υπήρξε πρόβληµα στην αρµόδια επιτροπή λόγω της ασάφειας του όρου του «ενεργού 
αθλητή». Το υπουργείο καταβάλλει προσπάθεια να ξεπεραστεί άµεσα αυτός ο 
σκόπελος. 
 
11. καλησπέρα. Για ποιο λόγο είναι τόσες λίγες οι προσλήψεις στην ειδική αγωγή και 
συγκεκριµένα στα νηπιαγωγεία? Για ποιο λόγο η προσχολική εκπαίδευση βρίσκεται 
στο περιθώριο? Μέχρι σήµερα έχουν γίνει µόνο 300 προσλήψεις νηπιαγωγών 
ειδικής αγωγής ενώ την ίδια ώρα οι προσλήψεις των δασκάλων ειδικής αγωγής 
ξεπερνούν κατά πολύ τις 1,000   

Παρά το γεγονός ότι φέτος υπερδιπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για τις περιπτώσεις των 
παιδιών µε ειδικές ανάγκες, είναι αλήθεια ότι παραµένουν ακόµα θέσεις ακάλυπτες. 
Εξασφαλίστηκαν κάποιες επιπλέον πιστώσεις για προσλήψεις αναπληρωτών, στις 
οποίες προτεραιότητα θα έχει η ειδική αγωγή, γιατί η ηγεσία του υπουργείου θεωρεί ότι 
είναι τοµέας υψηλής σηµασίας. Προφανώς δεν υπάρχει µαγικό ραβδί για να λυθούν 
αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί 
η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 
 
 
12. καλησπέρα! Θα ήθελα να µας πει ο κύριος Φίλης τι θα κάνει µε την Ειδική Αγωγή; 
Πιο συγκεκριµένα αναµένεται αυτή την εβδοµάδα να γίνουν προσλήψεις 
αναπληρωτών στην Πρωτοβάθµια Εκπαίδευση για δασκάλους και νηπιαγωγούς 
παράλληλης στήριξης, σκοπεύει και αυτή τη φορά το υπουργείο να αδιαφορήσει για 
τις ανάγκες της προσχολικής εκπαίδευσης και να διαθέσει ελάχιστο αριθµό 
πιστώσεων στους νηπιαγωγούς; 

 
Παρά το γεγονός ότι φέτος υπερδιπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για τις περιπτώσεις των 
παιδιών µε ειδικές ανάγκες, είναι αλήθεια ότι παραµένουν ακόµα θέσεις ακάλυπτες. 
Εξασφαλίστηκαν κάποιες επιπλέον πιστώσεις για προσλήψεις αναπληρωτών, στις 
οποίες προτεραιότητα θα έχει η ειδική αγωγή, γιατί η ηγεσία του υπουργείου θεωρεί ότι 
είναι τοµέας υψηλής σηµασίας. Προφανώς δεν υπάρχει µαγικό ραβδί για να λυθούν 
αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί 
η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 
 
13. Μπορείτε να ρωτήσετε τον κ. υπουργό Παιδείας πότε θα ανακοινωθούν τα 



 

αποτελέσµατα εισαγωγής των αθλητών στην τριτοβάθµια εκπαίδευση, γιατί φέτος 
έχουν καθυστερήσει πάρα πολύ.  

 
Υπήρξε πρόβληµα στην αρµόδια επιτροπή λόγω της ασάφειας του όρου του «ενεργού 
αθλητή». Το υπουργείο καταβάλλει προσπάθεια να ξεπεραστεί άµεσα αυτός ο 
σκόπελος. 
 
 
14. Τι σκέφτεστε να κάνετε µε τους εκπαιδευτικούς ειδικοτήτων πρωτοβάθµιας 
εκπαίδευσης, οι οποίοι ενώ περίµεναν χρόνια τη σειρά τους και µάζευαν µόρια 
ταξιδεύοντας σε όλη την Ελλάδα, µε τη διαδικασία των µετατάξεων αδικήθηκαν 
κατάφορα και αποκλείστηκαν από τη διαδικασία µετάθεσης αλλά και απόσπασής 
τους στον τόπο των συµφερόντων τους ακόµη και από άτοµα µε πολύ λιγότερα 
µόρια;   

 
Πράγµατι ήταν άκρως προβληµατική η διαδικασία που ακολουθήθηκε όσον αφορά το 
θέµα αυτό από τη κυβέρνηση Σαµαρά. Έγινε προσπάθεια µερικής θεραπείας του 
προβλήµατος µε τη σύσταση οργανικών θέσεων για τις ειδικότητες ΠΕ06, ΠΕ11, ΠΕ16 
και τη µετάθεση πρωτοβάθµιων εκπαιδευτικών σε αυτές. Άµεσα θα συσταθούν στην 
πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών ειδικοτήτων Πρωτοβάθµιας και 
Δευτεροβάθµιας, ώστε να ακολουθηθεί αντίστοιχη διαδικασία. Εξετάζεται επίσης και 
κάποια άλλα σχέδια για τις υπηρεσιακές µεταβολές αυτών των ειδικοτήτων που 
ενεπλάκησαν στις µετατάξεις. 
 
15. Θα ήθελα παρακαλώ πολύ να ερωτηθεί ο υπουργός και να απαντήσει 
γιατί ενώ υπάρχουν τόσα κενά ΠΕ11 (Φυσικής Αγωγής) π,χ. στην ανατολική Θεσ/νίκη 
δεν τα καλύπτει µε επιπλέον αποσπάσεις µε µοριοδότηση? Ενώ έχει κάνει τόσες 
αποσπάσεις στα γραφεία της εκπαίδευσης χωρίς µοριοδότηση αφήνει τα σχολεία µε  
κενά ειδικοτήτων και δεν επιτρέπει να γίνουν άλλες αποσπάσεις από τον πίνακα των 
µορίων , που είναι το δίκαιο , βοηθώντας στην επίλυση του προβλήµατος της κάλυψης 
των κενών. 
Η ενηµέρωση που έχει το υπουργείο είναι ότι σε αυτή την ειδικότητα υπάρχει πλεόνασµα 
εκπαιδευτικών στη συγκεκριµένη περιοχή. Θα εξετασθεί αν η ενηµέρωση αυτή δεν είναι 
σωστή. 
 
16. Θα άθελα να ρωτήσω τον υπουργό γιατί έχουν γίνει ελάχιστες έως µηδαµινές 
προσλήψεις στα µουσικά σχολεία ...έχουν γίνει περίπου 150 προσλήψεις µόνο, ενώ 
αναµένονται για αυτή την εβδοµάδα µονάχα άλλες τόσες περίπου ....δηλαδή τα 
µουσικά σχολεία είναι αυτά που και πάλι θα συµπληρώσουν το προσωπικό τους 
κατά το Φεβρουάριο;  διατείνονται ότι θα γίνουν προσλήψεις ωροµίσθιων ....πως θα 
είναι αυτοί επαρκείς όταν τα κενά υπολογίζονταν αρχικά περί τα 800 πλήρους 
ωραρίου; πότε θα συµπληρώσουν το εβδοµαδιαίο τους πρόγραµµα οι µαθητές των 
µουσικών σχολείων χωρίς µουσικούς; θα περίµενε κανείς πολλά πολλά 
περισσότερα από ένα αριστερό κόµµα µε πρωταρχικό µέληµα του εκτός της υγείας 
την παιδεία και τον πολιτισµό! 



 

Όσον αφορά τα κενά γίνεται γενικώς µεγάλη προσπάθεια να καλυφθούν όσο το δυνατόν 
περισσότερα . Για τα µουσικά έχουν εξασφαλισθεί πιστώσεις για πολλές χιλιάδες ώρες 
διδασκαλίες ωροµίσθιων εκπαιδευτικών που κυρίως απασχολούνται για την εκµάθηση 
µουσικών οργάνων και έπονται διορισµοί µε βάση αυτές τις πιστώσεις. Προφανώς δεν 
υπάρχει µαγικό ραβδί για να λυθούν αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 
χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης. 
 

 
17. Θα ήθελα να απευθύνω στον υπουργό παιδείας µία έκκληση αναφορικά µε τις 
αποσπάσεις  των εκπαιδευτικών και τις τεράστιες αδικίες που απορρέουν απ' όλη 
αυτή την κατάσταση. Δυστυχώς κάθε χρόνο βλέπουµε να αποσπώνται και να  
βολεύονται βυσµατικά χιλιάδες εκπαιδευτικοί σε γραφεία  και φορείς  ενώ αδικούνται 
εκπαιδευτικοί µε οικογενειακά προβλήµατα και προβλήµατα υγείας που ζητάνε το 
αυτονόητο να αποσπαστούν µε βάση την µοριοδότηση και µε πλήρη διαφάνεια από 
ΠΥΣΠΕ σε ΠΥΣΠΕ να καλύψουν κενά σε σχολεία της περιοχής συµφερόντων τους. 
Εγώ η ίδια ως εκπαιδευτικός προσωπικά βιώνω έναν Γολγοθά καθώς είµαι µητέρα  
2 ανήλικων µικρών παιδιών και δεν µου εγκρίθηκε απόσπαση, αυτή την στιγµή 
διακυβεύεται η ασφάλεια και η επιµέλεια ανήλικων παιδιών και σήµερα κιόλας έγιναν 
προσλήψεις αναπληρωτών καλύπτοντας κενά στην περιοχή που θέλω να 
αποσπαστώ! Αναρωτιέµαι σ' αυτή την χώρα υπάρχει προστασία της µητρότητας και 
της παιδικής ηλικίας υπάρχει κράτος δικαίου; Μήπως είναι καιρός να µπουν άλλα 
µέτρα και σταθµά στις αποσπάσεις και µεταθέσεις των εκπαιδευτικών; 
Πράγµατι υπάρχει πρόβληµα µε το θέµα των αποσπάσεων και των µεταθέσεων. 
Μελετάται από επιτροπή που µόλις συστάθηκε για τα θέµατα των υπηρεσιακών 
µεταβολών µε στόχο να γίνουν οι διαδικασίες ορθολογικές και δίκαιες.  

 
18. Τι σκέφτεστε να κάνετε µε τους εκπαιδευτικούς ειδικοτήτων πρωτοβάθµιας 
εκπαίδευσης, οι οποίοι ενώ περίµεναν χρόνια τη σειρά τους και µάζευαν µόρια 
ταξιδεύοντας σε όλη την Ελλάδα, µε τη διαδικασία των µετατάξεων αδικήθηκαν 
κατάφορα και αποκλείστηκαν από τη διαδικασία µετάθεσης αλλά και απόσπασής 
τους στον τόπο των συµφερόντων τους ακόµη και από άτοµα µε πολύ λιγότερα 
µόρια; 

  
Πράγµατι ήταν άκρως προβληµατική η διαδικασία που ακολουθήθηκε όσον αφορά το 
θέµα αυτό από την κυβέρνηση Σαµαρά. Έγινε προσπάθεια µερικής θεραπείας του 
προβλήµατος µε τη σύσταση οργανικών θέσεων για τις ειδικότητες ΠΕ06, ΠΕ11, ΠΕ16 
και τη µετάθεση πρωτοβάθµιων εκπαιδευτικών σε αυτές. Άµεσα θα συσταθούν στην 
πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών ειδικοτήτων Πρωτοβάθµιας και 
Δευτεροβάθµιας, ώστε να ακολουθηθεί αντίστοιχη διαδικασία. Εξετάζονται επίσης και 
κάποια άλλα σχέδια για τις υπηρεσιακές µεταβολές αυτών των ειδικοτήτων που 
ενεπλάκησαν στις µετατάξεις από ειδική επιτροπή, την εισήγηση της οποίας αναµένουµε 
. 
 
19. Στα φροντιστήρια που γίνεται σφαγή, µας έχουν µε µισθούς πείνας και µαύρη 
αδήλωτη εργασία θα γίνει κάτι; Από το δηµόσιο σχολείο µας εξόρισαν και ζούµε 35 



 

χρόνων µε τη σύνταξη του παππού. Το ξέρει ο κ.Φίλης ότι µε το ΦΠΑ µας µείωσαν 
το ωροµίσθιο για 4 η συνεχόµενη χρόνια; Είµαστε εκπαιδευτικοί και όχι επαίτες. Δεν 
πάει άλλο!!   

Οι πολιτικές των προηγούµενων κυβερνήσεων είχαν θέσει εκτός του ελέγχου του 
υπουργείου την ιδιωτική εκπαίδευση και όσον αφορά το περιεχόµενο των σπουδών και 
όσον αφορά τις σχέσεις εργασίας. Η σηµερινή κυβέρνηση προτίθεται να συστήσει 
ξεχωριστή διεύθυνση στο υπουργείο παιδείας για τη ιδιωτική εκπαίδευση, ώστε να είναι 
σε θέση να ελέγξει την κατάσταση. 
 
 
20. Οι αναπληρωτές εκπαιδευτικοί ΑȂΕΑ πριµοδοτούνται µε ποσοστό 10 / επί των 
προσλήψεων. Δυστυχώς όµως δεν πριµοδοτούνται επί των τοποθετήσεων τους έτσι 
παρατηρείται το παράδοξο ενώ το ίδιο το κράτος αναγνωρίζει την ιδιαιτερότητα τους 
και τους βοηθά στην εργασία να τους τιµωρεί αφού ως νεότεροι άλλων πηγαίνουν σε 
µέρη στα οποία αδυνατούν να πάνε.  Ο υπουργός προτίθεται να λύσει το θέµα;      

Δεν µας είχε τεθεί άλλη φορά αυτό το πρόβληµα. Θα το εξετάσουµε. 
 
 
21. Υπουργέ, τι σκέφτεστε να κάνετε µε τους εκπαιδευτικούς ειδικοτήτων πρωτοβάθµιας 
εκπαίδευσης, οι οποίοι ενώ περίµεναν χρόνια τη σειρά τους και µάζευαν µόρια 
ταξιδεύοντας σε όλη την Ελλάδα για να πάρουν την πολυπόθητη µετάθεση, µε τη 
διαδικασία των µετατάξεων αδικήθηκαν και αποκλείστηκαν από τη διαδικασία 
µετάθεσης αλλά σε µερικές περιπτώσεις και από τη διαδικασία απόσπασης στον 
τόπο των συµφερόντων τους;   

 
Πράγµατι ήταν άκρως προβληµατική η διαδικασία που ακολουθήθηκε όσον αφορά το 
θέµα αυτό από τη κυβέρνηση Σαµαρά. Έγινε προσπάθεια µερικής θεραπείας του 
προβλήµατος µε τη σύσταση οργανικών θέσεων για τις ειδικότητες ΠΕ06, ΠΕ11, ΠΕ16 
και τη µετάθεση πρωτοβάθµιων εκπαιδευτικών σε αυτές. Άµεσα θα συσταθούν στην 
πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών ειδικοτήτων Πρωτοβάθµιας και 
Δευτεροβάθµιας, ώστε να ακολουθηθεί αντίστοιχη διαδικασία. Εξετάζονται επίσης και 
κάποια άλλα σχέδια για τις υπηρεσιακές µεταβολές αυτών των ειδικοτήτων που 
ενεπλάκησαν στις µετατάξεις από ειδική επιτροπή, την εισήγηση της οποίας αναµένουµε 
 
22. Ερωτήµατα από την Επιτροπή Παιδείας της Πανελλήνιας Ένωσης Θεολόγων 

 
Ερώτηση Α' 
Κύριε Υπουργέ είπατε στη βουλή, απαντώντας σε σχετική επερώτηση του βουλευτή κ. 
Ν. Νικολόπουλου ότι για ιστορικούς λόγους το ορθόδοξο µάθηµα των Θρησκευτικών στη 
χώρα µας έχει οµολογιακό χαρακτήρα, ότι αυτό συνιστά έναν αναχρονισµό και ότι είναι 
αναγκαία η αναµόρφωση των Θρησκευτικών, ώστε, να γίνει µάθηµα θρησκειολογίας. 
Πιστεύετε κύριε Υπουργέ,  ότι η Ορθοδοξία στην οποία ακουµπά και αναφέρεται έως 
σήµερα το µάθηµα των Θρησκευτικών για να διδάσκει στα παιδιά  την αγάπη, την 
αδελφοσύνη, την ελευθερία, την ανοικτότητα, το ήθος,  την παγκοσµιότητα και τον εν 
γένει ελληνικό πολιτισµό, αποτελεί αναχρονισµό;  το δε έργο τόσων χιλιάδων Θεολόγων 



 

Εκπαιδευτικών στο σχολείο το θεωρείτε αναχρονιστικό; 
 
Ερώτηµα Β΄ 
Οι προκάτοχοί σας στο Υπουργείο µαζί µε το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο  σηµερινό 
Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πολιτικής(ΙΕΠ) δηµοσίευσαν τα  ακατάλληλα για παιδιά, από 
θεολογικής και παιδαγωγικής πλευράς πολυθρησκειακά Προγράµµατα για το µάθηµα 
των θρησκευτικών απευθείας στο ΦΕΚ, χωρίς να κάνουν κανένα διάλογο µε τους 
Θεολόγους, την Εκκλησία και τις θεολογικές σχολές, δηµιουργώντας µεγάλες και 
δυναµικές αντιδράσεις που συνεχίζονται έως σήµερα. Εσείς υποσχεθήκατε στην 
Εκκλησία και τους Θεολόγους ότι θα προηγηθεί διάλογος προτού αποφασίσετε γι΄  αυτά 
τα θέµατα. Γιατί, λοιπόν, δεν δέχεστε να συµµετέχουν εκπρόσωποι αυτών των φορέων 
από τώρα στη διαµόρφωση των νέων προγραµµάτων από το ΙΕΠ, εκπληρώνοντας έτσι 
και την υπόσχεσή σας για µη µονοµερείς ενέργειες και εκδηµοκρατισµό όλων των 
διαδικασιών διαλόγου µε τους κοινωνικούς και άλλους φορείς; 
 
Α) Το ερώτηµα στηρίζεται σε µια  µεγάλη παρεξήγηση. Δεν χαρακτηρίστηκε η ορθοδοξία 
αναχρονιστική αλλά ο χαρακτήρας του µαθήµατος, που δεν συνάδει µε τη νέα σύνθεση 
του µαθητικού πληθυσµού ούτε και µε τις σύγχρονες απόψεις για το θέµα. 
Β) Ο διάλογος θα γίνει ακριβώς όπως εξαγγέλθηκε και οι απόψεις που θα ακουστούν σε 
αυτόν θα ληφθούν σοβαρά υπόψη από τις αρµόδιες επιτροπές των προγραµµάτων 
σπουδών. Όµως την ευθύνη για τη σύνταξη των προγραµµάτων θα την έχει ο θεσµός 
που σύµφωνα µε τη νοµοθεσία µας είναι υπεύθυνος για αυτό το έργο, δηλαδή το ΙΕΠ, 
που θα επιλέξει εµπειρογνώµονες, οι οποίοι θα επιλεγούν να συµµετάσχουν σε αυτές τις 
επιτροπές µε κριτήριο την κατάρτισή τους και όχι τη συµµετοχή τους σε κάποιο 
ενδιαφερόµενο φορέα. Δεν αποκλείεται βέβαια να τύχει να συµπίπτουν σε κάποια 
πρόσωπα οι ιδιότητες του εµπειρογνώµονα και του µέλους κάποιου φορέα. 
 
 
 
23. Η ίδια είµαι εκπαιδευτικός ΠΕ19 Πληροφορικός. Έρχοµαι σε επικοινωνία µαζί σας 
λόγω της ιδιαίτερης περίπτωσης του γιου µου, Χρήστου, και της εξαιρετικά δύσκολης 
κατάστασης που αντιµετωπίζουµε από την έναρξη της σχολικής χρονιάς. Ο Χρήστος 
πάσχει από µια σπάνια γενετική πάθηση που ονοµάζεται ατελής οστεογένεση και το 
βασικότερο χαρακτηριστικό αυτής της πάθησης είναι τα συχνά κατάγµατα. Ο γιος 
µου ήδη µετράει πάνω από 42 κατάγµατα και έχει κάνει 5 ορθοπεδικά χειρουργεία 
για την ενδοµυελική ήλωση των οστών του τα οποία είχαν παραµορφωθεί λόγω των 
καταγµάτων, παρουσιάζει µυϊκή αδυναµία, έχει περιορισµένες κινητικές δυνατότητες 
και ακολουθεί τακτική θεραπευτική αγωγή µε διφωσφονικά. Για να έχει ο Χρήστος 
στην Ελλάδα και όχι στο εξωτερικό τη σωστή ιατρική φροντίδα µε τον πατέρα του 
από νωρίς δώσαµε πολλές µάχες. Και τις κερδίσαµε όλες, όχι µόνο για τον Χρήστο 
αλλά και για τα άλλα, λίγα βέβαια στον αριθµό, παιδιά µε την ίδια πάθηση. Είναι ένα 
πανέξυπνο παιδί, άριστος µαθητής µε διακρίσεις σε µαθηµατικούς διαγωνισµούς, 
έχει ιδιαίτερο χιούµορ και µοναδική αντίληψη του κόσµου γύρω του και βασικό του 
χαρακτηριστικό είναι ότι δεν το βάζει κάτω. Παρά το γυάλινο κορµάκι του ζει τη ζωή 
του στο µέγιστο δυνατό και θέλει να βρίσκεται κοντά σε φίλους και ανθρώπους που 



 

αγαπά, ποιος δε θέλει άλλωστε. Ο Χρήστος φοιτά φέτος στην α’ γυµνασίου. Για να 
µπορεί να φοιτά το παιδί κανονικά στο σχολείο του χρειάζεται υποστήριξη µε ειδικό 
βοηθητικό προσωπικό. 2 Νοέµβρη φέτος και οι α’ φάση των προσλήψεων στην 
περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, όπου ανήκουµε, έγινε µόλις πριν τρεις µέρες, 
δηλαδή 50 µέρες αφότου άνοιξαν τα σχολεία. Αλλά η θέση για τον Χρήστο δεν 
καλύφθηκε, πράγµα αναµενόµενο αφού συνήθως καλύπτεται στην β’ φάση 
προσλήψεων που είναι άγνωστο το αν θα γίνουν σύντοµα και ίσως φτάσουµε 
Χριστούγεννα!! Τότε να πει ο κ. Υπουργός ίσως καλή σχολική χρονιά και σε µας!! 
Και µείς µέχρι τότε πληρώνουµε άτοµο ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΑ να υποστηρίζει το παιδί στο 
σχολείο, όπως κάνουµε τόσα χρόνια µέχρι να έρθει βοηθητικό προσωπικό. Αλλά 
αυτή η φετινή καθυστέρηση και ανικανότητα διαχείρισης είναι εξοργιστική. Με τον 
πατέρα του αναγκαστήκαµε πριν από ένα µήνα να πάρουµε την δύσκολη απόφαση 
να αλλάξουµε σχολείο στο παιδί και να το αποκόψουµε ουσιαστικά από το οικείο 
περιβάλλον των φίλων του, παιδιά που τον στήριζαν τόσα χρόνια και ήταν δίπλα του 
σε όλες τις περιπέτειες της υγείας του. Αναγκαστήκαµε να το κάνουµε αυτό για να 
τον φέρουµε στο σχολείο όπου υπηρετώ εγώ ώστε να µειώσουµε όσο δυνατόν τις 
ώρες που χρειάζεται να πληρώνουµε άτοµο στο σχολείο για το παιδί. Είχα αιτηθεί 
ΕΓΚΑΙΡΑ να πάρω απόσπαση στο σχολείο που ήταν να φοιτήσει το παιδί, όπου 
υπήρχε διδακτικό ωράριο να καλύψω. Αλλά η ανεκδιήγητη ανικανότητα και ολιγωρία 
τόσο των συµβουλίων που διαχειρίζονται τέτοια θέµατα όσο και του υπουργείου 
(µόνο η κ. Κίαου ανταποκρίθηκε στις απελπισµένες µου εκκλήσεις αλλά και πάλι δεν 
µπόρεσε να παρακάµψει την στενοκεφαλιά της τοπικής Δ/νσης Δευτεροβάθµιας) δεν 
έδωσε έγκαιρα λύση. Δε φτάνουν λοιπόν οι περιορισµοί και οι αποκλεισµοί που 
βάζει στο παιδί από τη φύση της η ίδια του η πάθηση, έχουµε και την οικονοµική 
αφαίµαξη τόσα χρόνια για να µπορεί το παιδί, επαναλαµβάνω ένας άριστος µαθητής 
σηµαιοφόρος στο δηµοτικό, να µετέχει στη σχολική διαδικασία. Ήδη και η ίδια η 
διαδικασία τοποθέτησης των αναπληρωτών ειδικού βοηθητικού προσωπικού είναι 
εξοργιστική, όχι µόνο γιατί γίνεται τελευταία όλων, λες και η ειδική αγωγή είναι 
πολυτέλεια, αλλά και γιατί ποτέ δε γίνεται µε γνώµονα την σοβαρότητα των 
περιστατικών που πρέπει να καλυφτούν. Ξέρω ότι το email είναι µακροσκελές και 
αφορά µια εκτός νόρµας περίπτωση που πιθανών να µην ενδιαφέρει. Είναι ένα από 
τα πολλά email που έχω στείλει τόσα χρόνια και µάλλον πια καταντάω γραφική, 
αφού κάτι δεν βελτιώνεται. Μόνη µου δύναµη και κουράγιο είναι ο ίδιος ο Χρήστος 
και η ασύλληπτη, για το κοινό νου, δύναµή του, παρά το γυάλινο κορµάκι του, και 
έτσι συνεχίζω µέχρι κάτι να αλλάξει. 
Παρά το γεγονός ότι φέτος υπερδιπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για τις περιπτώσεις 
των παιδιών µε ειδικές ανάγκες, είναι αλήθεια ότι παραµένουν ακόµα θέσεις 
ακάλυπτες. Εξασφαλίστηκαν κάποιες επιπλέον πιστώσεις για προσλήψεις 
αναπληρωτών, στις οποίες προτεραιότητα θα έχει η ειδική αγωγή, γιατί η ηγεσία 
του υπουργείου θεωρεί ότι είναι τοµέας υψηλής σηµασίας. Προφανώς δεν υπάρχει 
µαγικό ραβδί για να λυθούν αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 
χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης.  

 
 
24. Γνωρίζει το υπουργείο τον ακριβή αριθµό του µαθητικού πληθυσµού και πόσοι ειναι 



 

εγγεγραµµένοι σε κάθε σχολείο, πόσα τµήµατα έχει µε πόσους µαθητές στο καθένα? 
Γιατί όπου δεν συµπληρώνεται ο αριθµός τους και υπολειτουργούν δεν γίνεται 
συνένωση σχολείων ειδικά δηµοτικών ώστε να επαρκεί το διδακτικό προσωπικό και 
να περιορίζονται τα λειτουργικά έξοδα.; 
Είναι αλήθεια πως διαπιστώσαµε ότι το µηχανογραφικό σύστηµα του υπουργείο 
παρουσιάζει πολλά προβλήµατα και δεν αποτυπώνει µε ακρίβεια την εικόνα που 
υπάρχει στην εκπαίδευση. Έχει ανατεθεί σε ειδικούς ο ανασχεδιασµός αυτού του 
ηλεκτρονικού εργαλείου, ώστε να µπορεί να γίνει ορθολογική διαχείριση του 
εκπαιδευτικού προσωπικού. 

 
25. Γιατί αφού επιθυµεί την αναβάθµιση του δηµοσίου σχολείου δεν υιοθετεί µεθόδους 
και δραστηριότητες σαν αυτές των ιδιωτικών. Ας παραχωρήσει πχ. σε αθλητικούς 
συλλόγους µετά το πέρας του µαθήµατος το σχολείο για αθλητισµό, η για ξένες 
γλώσσες σε παιδιά µε κάποιο συµβολικό τίµηµα, η σε σχολές χορού, η για εικαστικά, 
παρατείνοντας το σχολικό ωράριο και διευκολύνοντας τους εργαζόµενους γονείς να 
απασχολούν τα παιδιά τους ( προαιρετικά και κυρίως για τις µικρές ηλικίες). 
Υπάρχει η διακηρυγµένη πρόθεση η σχολική µονάδα να γίνει κύτταρο ζωής και 
πολιτισµού σε κάθε γειτονιά, παρέχοντας και άλλες δραστηριότητες και µετά τη 
λήξη του σχολικού ωραρίου. Υπάρχουν σύλλογοι γονέων που έχουν πάρει 
πρωτοβουλίες σε αυτή την κατεύθυνση, καθώς και κάποια δηµοτικά συµβούλια. 
Έχουµε στόχο το νοµοθετικό µας έργο να ενθαρρύνει και να διευκολύνει κάθε 
πρωτοβουλία για ένα σχολείο ζωντανό και ανοικτό στην κοινότητα. 

 
26. Δεν θα έπρεπε να περιοριστούν τα δηµόσια λειτουργικά έξοδα µε κάποιες 
συνενώσεις υπηρεσιών π.χ εφοριών όµορων δήµων. Κατά µέσον όρο να βάλουµε 
50.000 ενοίκιο + 50000 έξοδα ΔΕΗ,κλπ= 100.000    10 κτίρια κάνουν 1.000.000.   
100 υπηρεσίες 1.000.000.000 . Αυτα εύκολα µπορούν να γίνουν µέσα σε 36 µήνες. 
Τόσο δύσκολο είναι να νοικοκυρέψουν το κράτος;  Απλά πρέπει επιτέλους να 
συγκρουστούν όχι µόνο µε την οικονοµική ολιγαρχία αλλά και µε την συνδικαλιστική. 
Ας τολµήσουν για το καλό του συνόλου. 
Ο εξορθολογισµός της διοίκησης και των δαπανών είναι από τους κεντρικούς 
στόχους του υπουργείου. Θεωρούµε ότι δεν θα βρούµε απέναντί µας τους 
συνδικαλιστικούς φορείς σε αυτή την προσπάθεια, γιατί έχει γίνει κατανοητό από 
όλους πως οι δηµόσιες υπηρεσίες δε θα µπορέσουν να λειτουργήσουν χωρίς αυτόν 
τον εξορθολογισµό. 

 
 
27. Είµαι  εκπαιδευτικός αποσπασµένος στη Γερµανία εδώ και ένα χρόνο . Δυστυχώς 
εδώ και πέντε µήνες έχω να πληρωθώ το επιµίσθιο από την Ελλάδα µε αποτέλεσµα 
να αδυνατώ πλέον να ανταπεξέλθω µε αξιοπρέπεια ακόµη και στις βασικές ανάγκες. 
Βέβαια στη θέση αυτή βρίσκονται απ´ ότι γνωρίζω όλοι οι συνάδελφοι που 
εργάζονται µε επιµίσθιο στη Γερµανία.  Ρωτήστε σας παρακαλώ τον υπουργό αν 
είναι ενήµερος και αν θα λυθεί επιτέλους το θέµα µας. 
Δεν έχει φτάσει αυτό το πρόβληµα στο γραφείο του υπουργού. Θα το ερευνήσουµε. 

 



 

 
 
28. Ήθελα να σας ρωτήσω αν έχετε ενηµερωθεί σχετικά µε την αδικία του Νόµου έναντι 
των παιδιών που διακρίνονται στον µαθητικό διαγωνισµό Φυσικών Επιστηµών, 
γνωστό ως EUSO (European Science Olympiad) και αν έχει γίνει ή αν προβλέπεται 
κάποια ενέργεια αποκατάστασης αυτής της αδικίας. Στο διαγωνισµό αυτό ο οποίος 
διεξάγεται υπό την αιγίδα του Υπουργείου Παιδείας συµµετέχουν παιδιά Α και Β 
λυκείου και ΕΠΑΛ σε τριµελείς οµάδες και εξετάζονται εργαστηριακά σε πρακτικές 
στο εργαστήριο, διεπιστηµονικά στη Φυσική, Χηµεία και Βιολογία σε δύο φάσεις, 
τοπικά και Πανελλαδικά. Στους τοπικούς διαγωνισµούς της προηγούµενης σχολικής 
χρονιάς έλαβαν µέρος 398 σχολεία από όλη την Ελλάδα µε 469 οµάδες, από τις 
οποίες προκρίθηκαν από τα 78 σχολεία που πέρασαν στη δεύτερη φάση, δύο 
οµάδες για να εκπροσωπήσουν την Ελλάδα στον Ευρωπαϊκό Διαγωνισµό στο 
Ȁλαγκενφουρτ της Αυστρίας όπου τους απονεµήθηκε το χάλκινο µετάλλιο. Η 
προσπάθεια ήταν πάρα πολύ µεγάλη και ο ανταγωνισµός όπως καταλαβαίνετε 
ακόµα µεγαλύτερος, δεδοµένου ότι οι οµάδες (άλλες 48) που συµµετείχαν από τις 
άλλες χώρες είχαν προετοιµαστεί για το διαγωνισµό αυτό από προηγούµενα χρόνια 
µέσα από το εκπαιδευτικό τους σύστηµα, αλλά και την συγκεκριµένη χρονιά µε 
οµάδα εκπαιδευτικών ειδικά διορισµένη για το σκοπό αυτό. Όµως για τα παιδιά αυτά 
δεν προβλέπεται από το Νόµο καµιά τιµητική διάκριση όπως συµβαίνει στις 
περιπτώσεις των διακριθέντων σε άλλες Βαλκανιάδες και Ολυµπιάδες, µε πρόσβαση 
χωρίς εξετάσεις σε σχετικές Σχολές ΑΕǿ, ούτε καν µε κάποια επιπλέον µοριοδότηση 
στις Πανελλαδικές εξετάσεις όπως π.χ. συµβαίνει στους µαθητές  αθλητές σύµφωνα 
µε τον Αθλητικό Νόµο. Δεν είναι άδικο αυτό; Δεν θα πρέπει να επιβραβευθούν και τα 
παιδιά αυτά; 

Θα εξετάσουµε το αίτηµα. 
 
 
 
29. Ποια αναλογία ή ποσοστό θέσεων θα διεκδικήσουν στα ανώτατα εκπαιδευτικά 
ιδρύµατα όσοι εξεταστούν µε το προηγούµενο σύστηµα διεξαγωγής των 
πανελλήνιων εξετάσεων ; 
Στους απόφοιτους του προηγούµενου συστήµατος που δεν επιλέξουν να 
διαγωνισθούν µε το νέο σύστηµα θα αποδοθεί ποσοστό θέσεων στην τριτοβάθµια 
εκπαίδευση ανάλογο µε το ποσοστό που θα έχουν αυτοί οι υποψήφιοι σε σχέση µε 
το σύνολο των υποψηφίων του 2015-6. 

 
 
 
30. Έχουµε Νοέµβριο και οι προσλήψεις για τους Νηπιαγωγούς Ειδικής Αγωγής είναι 

µηδαµινές.. Σύµφωνα µε δηλώσεις του κυρίου Φίλη, προτεραιότητα τους είναι η 
Ειδική Αγωγή. Τα στατιστικά στοιχεία δείχνουν ότι προτεραιότητα τους είναι 
συγκεκριµένες ειδικότητες. Για ποιο λόγο γίνεται αυτό? Γιατί δε δίνετε την πρέπουσα 
σηµασία και στα παιδιά της προσχολικής ηλικίας?   

 



 

Παρά το γεγονός ότι φέτος υπερδιπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για τις περιπτώσεις 
των παιδιών µε ειδικές ανάγκες, είναι αλήθεια ότι παραµένουν ακόµα θέσεις 
ακάλυπτες. Εξασφαλίστηκαν κάποιες επιπλέον πιστώσεις για προσλήψεις 
αναπληρωτών, στις οποίες προτεραιότητα θα έχει η ειδική αγωγή, γιατί η ηγεσία 
του υπουργείου θεωρεί ότι είναι τοµέας υψηλής σηµασίας. Προφανώς δεν υπάρχει 
µαγικό ραβδί για να λυθούν αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 
χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης.  

 
 
 
 
31. Πότε επιτέλους θα πληρωθούµε εµείς οι αναπληρωτές ΕΣΠΑ ? Από την αρχή της 
σχολικής χρονιάς δεν έχουµε πάρει ούτε ένα ευρώ. Τα έξοδα τρέχουν , δεν έχουµε 
καν χρήµατα για βενζίνη να πάµε στα σχολεία µας. Η κατάσταση είναι δραµατική ! 
Δυστυχώς οι σηµερινές διαδικασίες της γραφειοκρατίας είναι πολύ χρονοβόρες και 
ταλαιπωρούν τους εκπαιδευτικούς µε διάφορους τρόπους, ένας από αυτούς είναι 
και  αυτός του συγκεκριµένου ερωτήµατος. Το υπουργείο παιδείας έχει θέσει στόχο 
τη µείωση της γραφειοκρατίας σε όλα τα επίπεδα και για όλα τα θέµατα και 
πρόκειται να συστήσει ειδική επιτροπή για να διερευνήσει το ζήτηµα αυτό και να 
εισηγηθεί µέτρα. 

 
 
32. Γνωρίζετε ότι υπάρχουν ελλείψεις νηπιαγωγών. Γνωρίζετε ότι στους δηµόσιους 
παιδικούς σταθµούς (δήµων, ΟΑΕΔ) εργάζονται οι νηπιαγωγοί ως βρεφοκόµοι γιατί 
δεν υπάρχουν πια παιδιά νηπιαγωγείου σ' αυτούς από το 2008? Αυτοί οι 
νηπιαγωγοί δεν θα έπρεπε να απορροφηθούν στα δηµόσια νηπιαγωγεία? 
Για το συγκεκριµένο θέµα δεν έχει ενηµερωθεί η ηγεσία του υπουργείου. Θα το 
εξετάσουµε. 

 
33. Είµαι αναπληρώτρια εκπαιδευτικός δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης γενικής, δεν έχω 
προσληφθεί φέτος, αν και η σειρά µου είναι 1η στον πίνακα, εφόσον έχει εξαντληθεί  
πάνω και κάτω απ το όνοµά  µου. Θα ήθελα λοιπόν να απευθύνετε  στον υπουργό 
παιδείας το παρακάτω ερώτηµα. Με ποιο κριτήριο γίνεται η κατανοµή των 
πιστώσεων στους αναπληρωτές ανά την Ελλάδα? γιατί για παράδειγµα στέλνουν 
αναπληρωτές στην Κρήτη και στα Ιόνια νησιά όχι, εφόσον και οι 2 περιοχές έχουν 
δηλώσει κενά στην ειδικότητά µου. Υπάρχει τελικά  αντικειµενικό κριτήριο ? και ποιο 
είναι αυτό? 
Δεν είναι εύκολο να απαντήσει κανείς χωρίς να γνωρίζει για ποια ειδικότητα 
πρόκειται. Πιθανόν η Κρήτη να παρουσιάζει πολύ περισσότερα κενά και γι’ αυτό να 
έχει προηγηθεί στις προσλήψεις. Πάντως δεν έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία των 
προσλήψεων. 

  
 
 
34. Στο τµήµα προνηπίων εγγράφησαν 24 παιδιά όπου µετά από 2 σχεδόν µήνες 



 

µαθηµάτων και µετά την εορταστική εκδήλωση της 28ης Οκτωβρίου αποφασίστηκε η 
διακοπή του τµήµατος προνηπίων. 

Δεν µπορεί το ερώτηµα να απαντηθεί αλλά ούτε και να επιχειρηθεί η λύση τους 
προβλήµατος αφού δεν δίνεται κανένα συγκεκριµένο στοιχείο για τη σχολική µονάδα.  
 
 
 
35. Είµαστε µια κατηγορία καθηγητών που αν και έχουµε ΦΕȀ διορισµού από το 2009 
ακόµα αναµένουµε το διορισµό µας. Η νέα κυβέρνηση προχώρησε στην άµεση και 
χωρίς προϋποθέσεις τακτοποίηση άλλων επαγγελµατικών κατηγοριών 
(καθαρίστριες, υπάλληλοι ΕΡΤ) και εµάς µας αγνοεί επιδεικτικά. 

 
Δεν είναι εύκολο να απαντήσει κανείς χωρίς να γνωρίζει για ποια ειδικότητα πρόκειται. 
Πιθανόν πρόκειται για ειδικότητα που παρουσιάζει πλεόνασµα και όχι έλλειµµα. 
 
 
 
36. Γιατί αλλάχτηκε ο νόµος που αφορούσε τις µεταγραφές; Ταχτοποιήθηκαν όλες οι 
υπόλοιπες εκκρεµότητες σ αυτό το άµοιρο το κράτος  και το τελευταίο που απέµεινε 
να διορθωθεί ήταν οι µεταγραφές; Φυσικά πάλι ψηφοθηρικά παιχνίδια στο όνοµα της 
αποκέντρωσης αλλά τουλάχιστον σε αδέρφια που σπουδάζουν ταυτόχρονα λίγη 
περισσότερη ανοχή απ τον κύριο Φίλη ο οποίος πρέπει πρώτα να σκεφτεί πως 
βοήθεια αλληλεγγύης (καρτα) δεν χρειάζονται µόνο οι αθίγγανοι, οι ρωσοπόντιοι που 
έχουν καρπωθεί πολλά προνόµια που δεν είδαν Έλληνες φορολογούµενοι, οι 
περισσότεροι έχουν λυµένο το βιοποριστικό τους πρόβληµα και µε τις κάρτες 
ικανοποιούν άλλες ανάγκες τύπου τζόγος αλκοόλ κάπνισµα, οι τύπου 
χαµηλοεισοδηµατιες" που  ξέχασα να δηλώσουν τα µισά υπάρχοντα τους, ας 
δείξουν αλληλεγγύη και σε µας που δεν µπορούµε να αποκρύψουµε τίποτε δεν 
µπορούµε να διεκδικήσουµε µια µεταγραφή για το παιδί µας σε επαρχιακό 
πανεπιστήµιο που σπουδάζει η δίδυµη αδελφή της  επειδή είµαστε και οι δυο 
εργαζόµενοι στον Ιδιωτικό τοµέα και έχουµε µόνο 1 µόριο. Ας µας λύσει την απορία 
θα δικαιωθούµε µεταγραφής ; 

  
 
Η αλλαγή του νόµου για τις µεταγραφές έγινε γιατί τα κριτήρια που ίσχυαν έκαναν 
σχεδόν αδύνατη τη λειτουργία των πανεπιστηµίων των µεγάλων πόλεων, που 
αναγκάστηκαν να υποδεχθούν πολύ περισσότερους φοιτητές/τριες από όσους/ες 
µπορούσαν να διδάξουν. Αυτό υποβάθµιζε σοβαρά την ποιότητα σπουδών. 
 
37. Γιατί φέτος οι πιστώσεις στην ειδική αγωγή που αφορούν τα νηπιαγωγεία ειναι 
πενιχρές. Είδαµε µεγάλο αριθµό προσλήψεων στα δηµοτικά και ελάχιστες στα 
νηπιαγωγείο. Ως πότε θα αγνοείτε την σπουδαιότητα της προσχολικής εκπαίδευσης 
κ δει της πρώιµης παρέµβασης; 
Παρά το γεγονός ότι φέτος υπερδιπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για τις περιπτώσεις 
των παιδιών µε ειδικές ανάγκες, είναι αλήθεια ότι παραµένουν ακόµα θέσεις 



 

ακάλυπτες. Εξασφαλίστηκαν κάποιες επιπλέον πιστώσεις για προσλήψεις 
αναπληρωτών, στις οποίες προτεραιότητα θα έχει η ειδική αγωγή, γιατί η ηγεσία 
του υπουργείου θεωρεί ότι είναι τοµέας υψηλής σηµασίας. Προφανώς δεν υπάρχει 
µαγικό ραβδί για να λυθούν αµέσως ελλείψεις που έχουν συσσωρευτεί επί  5 
χρόνια, αλλά µε επιµονή θα επιδιωχθεί η σταδιακή αλλαγή της κατάστασης.  

 
 
38. Ανήκω σε µια κατηγορία πρώην µαθητών που έδωσαν πανελλήνιες το Μάιο του 

2015 και έχουµε αγανακτήσει περιµένοντας τα αποτελέσµατα εισαγωγής µας στην 
Τριτοβάθµια εκπαίδευση. Θα έπρεπε να έχουν ανακοινωθεί εδώ και µέρες αλλά δεν 
συµβαίνει τίποτα. Και το θέµα είναι πολύ σοβαρό καθώς αν αργήσουν περισσότερο 
κινδυνεύουµε να χάσουµε εξάµηνο από τη σχολή µας. 
Υποθέτουµε ότι το ερώτηµα αφορά την κατ’ εξαίρεση εισαγωγή των υποψήφιων 
ενεργών αθλητών. Υπήρξε πρόβληµα στην αρµόδια επιτροπή λόγω της ασάφειας 
του όρου του «ενεργού αθλητή». Το υπουργείο καταβάλλει προσπάθεια να 
ξεπεραστεί άµεσα αυτός ο σκόπελος. 

 
 
39. Χιλιάδες οικογένειες περιµένουν την ανακοίνωση των αποτελεσµάτων των 
πανελληνίων εξετάσεων των αθλητών. Προσδοκούσαµε ότι η αριστερή κυβέρνηση 
θα συναισθανόταν την αγωνία και την οικονοµική αιµορραγία των οικογενειών και θα 
φρόντιζε να την έγκαιρη διευθέτηση του θέµατος. Θυµίζουµε στον υπουργό ότι τα 
αποτελέσµατα ανακοινώνονταν µέχρι το τέλος Οκτωβρίου όλα τα προηγούµενα 
χρόνια.  
Υπήρξε πρόβληµα στην αρµόδια επιτροπή λόγω της ασάφειας του όρου του 
«ενεργού αθλητή». Το υπουργείο καταβάλλει προσπάθεια να ξεπεραστεί άµεσα 
αυτός ο σκόπελος. 

 
 
40. Είµαι πατέρας δύο αξιολογηµένων παιδιών που φοιτούν σε Πρότυπα – Πειραµατικά 
σχολεία τα τελευταία δύο χρόνια  και  συµµετάσχει   σε  πάρα  πολλές  συζητήσεις  
Γονέων  Προτύπων  –  Πειραµατικών  Σχολείων  (τόσο  σε Γενικές Συνελεύσεις 
Γονέων των σχολείων των παιδιών µου), όσο και µέσα διαδικτύου και δεν έχω 
συναντήσει µέχρι σήµερα ούτε έναν Γονέα αξιολογηµένου παιδιού, που να είναι 
αντίθετος µε τον θεσµό των εξετάσεων…, αντίθετα µάλιστα, γνώρισα πάρα πολλούς 
σπουδαίους ανθρώπους (γονείς, εκπαιδευτικούς, µαθητές ..), που υπερασπίζονταν 
το σχολείο τους και τον συγκεκριµένο θεσµό, όπως άλλωστε και τα δικά µου παιδιά. 
Θα ήθελα λοιπόν να ρωτήσω τον Υπουργό, εάν συµµερίζεται και συµφωνεί µε την 
άποψη του Κου Μπαλτά .., που είναι περίπου, η παρακάτω: Ότι δεν θα µπορούσε 
να διατηρήσει και να ενισχύσει, αυτόν τον πετυχηµένο θεσµό επειδή, δεν είχε άλλα 
Δηµόσια Σχολεία να εφαρµόσει τις Πρότυπες Πειραµατικές µέθοδες διδασκαλίες, 
που απευθύνονται στο σύνολο των µαθητών και όχι µόνο των αξιολογηµένων.. και 
θα έπρεπε να πάρει τα 55 από τα 60 συγκεκριµένα σχολεία και να καταργήσει την 
είσοδο µε εξετάσεις… 
Καταρχάς µια διόρθωση: τα πρότυπα είναι 9 και όχι 5 (5 γυµνάσια και 4 λύκεια). 



 

Δεύτερον, το υπουργείο έχει χρέος να ενδιαφέρεται πώς θα βοηθήσει  πρωτίστως 
το σύνολο του µαθητικού πληθυσµού και αυτό µπορεί να επιτευχθεί αν 
καταρτισµένοι εκπαιδευτικοί, που είναι σε θέση να αξιολογήσουν πιλοτικά 
προγράµµατα, αξιοποιηθούν για τη δοκιµαστική εφαρµογή αυτών των 
προγραµµάτων. Δοκιµαστικές εφαρµογές που µπορούν να οδηγήσουν σε 
συµπεράσµατα χρήσιµα για το σύνολο του εκπαιδευτικού συστήµατος έχουν νόηµα 
µόνο σε τυχαίο δείγµα µαθητικού πληθυσµού. Για τους παραπάνω λόγους  
χρειάζονται περισσότερα πειραµατικά από ό,τι πρότυπα. 

  
 
41. Μετά από καταδίκες της Ελλάδας στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο, το 2012 
ενσωµατώθηκε επιτέλους στην Ελληνική Νοµοθεσία η Ευρωπαϊκή Οδηγία για την 
αναγνώριση των τίτλων και των επαγγελµατικών δικαιωµάτων των απόφοιτων 
αναγνωρισµένων Ευρωπαϊκών Πανεπιστηµίων. Έκτοτε το ΣΑΕΠ χορηγεί µε 
τεράστια καθυστέρηση αναγνωρίσεις τίτλων οι οποίες όµως δεν έχουν κανένα 
απολύτως αντίκρισµα αφού οι εργοδότες αρνούνται τις αναγνωρίσεις αυτές και δεν 
καταβάλουν τα νόµιµα στους εργαζόµενους. Το Υπουργείο Εργασίας "δείχνει" τη 
δικαστική οδό στους κατόχους ΣΑΕΠ που έχουν απευθυνθεί σε αυτό µε το αίτηµα 
της αναγνώρισης των επαγγελµατικών τους δικαιωµάτων. Τελικά το ΣΑΕΠ για ποιο 
λόγο συστάθηκε ? Και τι νόηµα έχει η όλη διαδικασία εφόσον κανένας δεν µεριµνά 
για το αν εφαρµόζεται ο Νόµος ? Είναι ή δεν είναι Νόµος του κράτους η αναγνώριση 
των πτυχίων των Ευρωπαϊκών Πανεπιστηµίων που ψηφίστηκε µάλιστα ως 
προαπαιτούµενο ? 

 
 
42. Θα ήθελα, αν µπορείτε, να ρωτήσετε τον κύριο υπουργό τι θα γίνει σχετικά µε τους 
εκπαιδευτικούς ειδικοτήτων που από το 2013 έχουν µεταταγεί µε ΦΕΚ στην 
πρωτοβάθµια εκπαίδευση, µε τη δέσµευση να τους δοθούν οργανικές θέσεις, οι 
οποίες µέχρι σήµερα δεν έχουν δοθεί. 

Δυστυχώς ήταν άκρως προβληµατική η διαδικασία που ακολουθήθηκε όσον αφορά το 
θέµα αυτό από τη κυβέρνηση Σαµαρά. Έγινε προσπάθεια µερικής θεραπείας του 
προβλήµατος µε τη σύσταση οργανικών θέσεων για τις ειδικότητες ΠΕ06, ΠΕ11, 
ΠΕ16. Άµεσα θα συσταθούν στην πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών 
ειδικοτήτων Πρωτοβάθµιας και Δευτεροβάθµιας. Εξετάζονται επίσης και κάποια άλλα 
σχέδια για τις υπηρεσιακές µεταβολές αυτών των ειδικοτήτων που ενεπλάκησαν στις 
µετατάξεις από ειδική επιτροπή, την εισήγηση της οποίας αναµένουµε . 

 
 
43. Τι σκέφτεστε να κάνετε µε τους εκπαιδευτικούς ειδικοτήτων πρωτοβάθµιας 
εκπαίδευσης, οι οποίοι ενώ περίµεναν χρόνια τη σειρά τους και µάζευαν µόρια 
ταξιδεύοντας σε όλη την Ελλάδα, µε τη διαδικασία των µετατάξεων αδικήθηκαν 
κατάφορα και αποκλείστηκαν από τη διαδικασία µετάθεσης αλλά και απόσπασής 
τους στον τόπο των συµφερόντων τους ακόµη και από άτοµα µε πολύ λιγότερα 
µόρια;κι έτσι µετετράπησαν οι µετατάξεις σε ευνοϊκές µεταθέσεις γι αυτούς και σε 
απαγορευτικές οι µεταθέσεις αλλά και οι αποσπάσεις για όλους εµάς! 



 

 

 Πράγµατι ήταν άκρως προβληµατική η διαδικασία που ακολουθήθηκε όσον αφορά 
το θέµα αυτό από τη κυβέρνηση Σαµαρά. Έγινε προσπάθεια µερικής θεραπείας του 
προβλήµατος µε τη σύσταση οργανικών θέσεων για τις ειδικότητες ΠΕ06, ΠΕ11, ΠΕ16 
και τη µετάθεση πρωτοβάθµιων εκπαιδευτικών σε αυτές. Άµεσα θα συσταθούν στην 
πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών ειδικοτήτων Πρωτοβάθµιας και 
Δευτεροβάθµιας, ώστε να ακολουθηθεί αντίστοιχη διαδικασία. Εξετάζονται επίσης και 
κάποια άλλα σχέδια για τις υπηρεσιακές µεταβολές αυτών των ειδικοτήτων που 
ενεπλάκησαν στις µετατάξεις από ειδική επιτροπή, την εισήγηση της οποίας αναµένουµε  

 
 
44. Να µας πει ο κ. Φίλης γιατί δεν υπάρχει µόνιµο σύστηµα διορισµού και τι προτίθεται 
να κάνει για αυτό; Θα γίνει µοριοδότηση προσόντων. Θα προηγείται η προϋπηρεσία; 
Θα πριµοδοτηθεί η επιτυχία σε διαγωνισµό ΑΣΕΠ?   

Το θέµα βρίσκεται υπό µελέτη. 
 
 
45. Τι θα γίνει µε τους αποφοίτους προηγουµένων ετών για τις Πανελλήνιες; Σε 
νοµοσχέδιο που ήταν σε διαβούλευση και ήταν να ψηφιστεί πριν την προκήρυξη των 
εκλογών και συγκεκριµένα στο άρθρο 58, προβλεπόταν ότι οι υποψήφιοι 
µπορούσαν να δώσουν εξετάσεις και µε το παλαιό σύστηµα και µε το νέο. Μέχρι 
στιγµής δεν έχει γίνει τίποτα, τα παιδιά αγωνιούν και η συντριπτική πλειοψηφία τους 
µε βάση το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο προετοιµάζονται µε το νέο σύστηµα εισαγωγής. 
Παρακαλούµε για την άµεση ψήφιση του άρθρου 58 ώστε να µην ταλαιπωρούνται τα 
παιδιά επιπρόσθετα καθώς η όλη διαδικασία των εξετάσεων είναι ήδη ψυχοφθόρα 
γι' αυτά. 
Ήδη ψηφίστηκε το σχετικό άρθρο. 

 
 
46. Υπάρχουν πολλά παιδιά που θα ξαναδώσουν Πανελλήνιες και έχουν επιλέξει να 
δώσουν µε το παλιό σύστηµα. Ποιο ποσοστό εισαγωγής θα ισχύσει για αυτούς τους 
µαθητές; Μέχρι τώρα έχει επικρατήσει πλήρη αδιαφορία για αυτά τα παιδιά!! 

 
Δεν έχει διόλου αδιαφορήσει το υπουργείο για τους απόφοιτους του προηγούµενου 
συστήµατος που δεν επιλέγουν να διαγωνισθούν µε το νέο σύστηµα. Υπήρχε 
σχετική διάταξη στο νοµοσχέδιο που κατατέθηκε στη διαβούλευση την περασµένη 
άνοιξη και µετά στη Βουλή. Απλώς οι γενικές πολιτικές εξελίξεις δεν επέτρεψαν την 
ψήφιση του εν λόγω νοµοσχεδίου. Άµεσα θα ψηφιστεί διάταξη για να τους 
αποδοθεί ποσοστό θέσεων στην τριτοβάθµια εκπαίδευση ανάλογο µε το ποσοστό 
που θα έχουν αυτοί οι υποψήφιοι σε σχέση µε το σύνολο των υποψηφίων του 
2015-6. 

 
 
 



 

 
 
47. Προτίθεται η κυβέρνηση να προβεί στη σύσταση των κλάδων και παράλληλα των 
οργανικών που δεν υπήρχαν έως τώρα στην Α/θµια Εκπ/ση όπως έχει υποσχεθεί το 
τρέχον Σχολικό έτος; (π.χ. της πληροφορικής) 
. Άµεσα θα συσταθούν στην πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών 
ειδικοτήτων Πρωτοβάθµιας και Δευτεροβάθµιας, ώστε να ακολουθηθεί αντίστοιχη 
διαδικασία µε αυτή που ακολουθήθηκε στους κλάδους ΠΕ 06, ΠΕ11, ΠΕ16. 

 
 
48. Θα ήθελα να θέσετε στον κ. Φίλη τα παρακάτω ερωτήµατα σχετικά µε την 
Ενισχυτική Διδασκαλία: 

 
α) Θα γίνει φέτος η ενισχυτική διδασκαλία στα Γυµνάσια και η πρόσθετη στα Λύκεια; 
 
β) Πότε θα ξεκινήσει ; 
 
γ) Πότε θα κάνουν αιτήσεις οι µαθητές που θέλουν να συµµετάσχουν ; 
 
δ) Πότε θα βγουν οι πίνακες µε τις θέσεις των απαιτούµενων καθηγητών και 
πότε θα προκηρυχτούν οι ηµεροµηνίες για αιτήσεις των ενδιαφεροµένων καθηγητών ; 
Για µια ακόµη χρονιά θα φτάσουµε στο Πάσχα ενώ τα κονδύλια υπάρχουν;;; 
"Το Υπουργείο διαθέτει 7.820.000 ευρώ για το εν λόγω πρόγραµµα" 
Έχει προετοιµαστεί νοµοθετική ρύθµιση για την Αντισταθµιστική εκπαίδευση που θα 
κατατεθεί άµεσα. Η ενισχυτική διδασκαλία πάντα ξεκινούσε µετά την παράδοση των 
βαθµών του α τριµήνου για το γυµνάσιο και του α τετραµήνου για το λύκειο, γιατί τότε 
ήταν σαφές ποιοι/ες µαθητές/τριες και σε ποια µαθήµατα αντιµετωπίζουν δυσκολίες.  
 

49 Κ. Υπουργέ τι σκέφτεστε να κάνετε µε τους εκπαιδευτικούς ειδικοτήτων 
πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης οι οποίοι ενώ περίµεναν χρόνια τη σειρά τους και 
µάζευαν µόρια ταξιδεύοντας σε όλη την Ελλάδα µε τη διαδικασία των µετατάξεων 
αδικήθηκαν και αποκλείστηκαν από τη διαδικασία µετάθεσης αλλά και απόσπασής 
τους στον τόπο των συµφερόντων τους ακόµη και από άτοµα µε πολύ λιγότερα 
µόρια. Πράγµατι ήταν άκρως προβληµατική η διαδικασία που ακολουθήθηκε όσον 
αφορά το θέµα αυτό από τη κυβέρνηση Σαµαρά. Έγινε προσπάθεια µερικής 
θεραπείας του προβλήµατος µε τη σύσταση οργανικών θέσεων για τις ειδικότητες 
ΠΕ06, ΠΕ11, ΠΕ16 και τη µετάθεση πρωτοβάθµιων εκπαιδευτικών σε αυτές. Άµεσα 
θα συσταθούν στην πρωτοβάθµια και οι υπόλοιποι κλάδοι των κοινών ειδικοτήτων 
Πρωτοβάθµιας και Δευτεροβάθµιας, ώστε να ακολουθηθεί αντίστοιχη διαδικασία. 
Εξετάζονται επίσης και κάποια άλλα σχέδια για τις υπηρεσιακές µεταβολές αυτών 
των ειδικοτήτων που ενεπλάκησαν στις µετατάξεις από ειδική επιτροπή, την 
εισήγηση της οποίας αναµένουµε. 
 

50. Αφού ο Υπουργός Παιδείας πιστεύει, ότι πρέπει να καταργηθεί το µαθηµάτων 
θρησκευτικών, όπως αυτό εδιδάσκετο µέχρι σήµερα και πρέπει να υπάρξει ένα 



 

ουδέτερο αξιακό περιβάλλον στην έκθεση των θρησκευτικών απόψεων στους 
µαθητές, και συνεπώς να αντικατασταθεί µε την θρησκειολογία, µάθηµα δηλαδή 
στο οποίο θα αναπτύσσονται όλες οι  πλέον διαδεδοµένες  θρησκείες ανά την 
Υφήλιο, Από τον Καθολικισµό µέχρι τον Ινδουισµό και γιατί όχι και τα πιστεύω των 
Σατανιστών, τότε για να είναι σωστός και συνεπείς µε αυτές τις απόψεις για την 
ουδέτερη και σφαιρική ενηµέρωση των µαθητών θα έπρεπε και το µάθηµα της 
πολιτικής αγωγής, το οποίο νοµίζω έχει αντικατασταθεί µε τα ατοµικά δικαιώµατα, 
στα πλαίσια βεβαίως του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, να µη περιλαµβάνει και 
εξετάζει µόνο το δηµοκρατικό πολίτευµα, αλλά και όσα πρεσβεύουν και άλλα 
πολιτεύµατα π.χ. ο κοµµουνισµός, η βασιλευοµένη δηµοκρατία , τα ολοκληρωτικά 
καθεστώτα του ναζισµού και γενικώς του φασισµού µαύρου και κόκκινου, της 
αναρχίας, της µοναρχίας και γενικώς όσα είδη διακυβέρνησης έχει εφεύρει ο 
άνθρωπος. 

Στο µάθηµα της πολιτικής αγωγής µελετώνται όλα τα πολιτεύµατα. Έτσι µπορούν οι 
µαθητές/τριες να αντιληφθούν τα πλεονεκτήµατα και τα µειονεκτήµατα καθενός. Το ίδιο 
µπορεί προφανώς να συµβεί και στην περίπτωση των θρησκευµάτων. 
 

51. Ο τρόπος εκµάθησης θα γίνει φιλικός ώστε τα παιδιά να Αγαπήσουν την 
Μάθηση; 

Αυτή ήταν η πιο ενδιαφέρουσα από τις ερωτήσεις που τέθηκαν. Κρίµα που δεν 
ακούστηκε στην εκποµπή. Είναι λυπηρό που σήµερα το σχολείο είναι από αδιάφορο έως 
απωθητικό ή και µισητό από τα παιδιά. Είναι πολύ φορτωµένο το ωρολόγιο πρόγραµµα, 
είναι τεράστια και απαιτητική η ύλη και έτσι οι εκπαιδευτικοί αναγκάζονται να 
καταφεύγουν στο δασκαλοκεντρικό και άρα βαρετό µάθηµα.  Είναι πρώτιστος στόχος το 
σχολείο να γίνει ελκυστικό, να µην εξαντλεί τα παιδιά, να ξυπνά την περιέργειά τους για 
τη γνώση, να προσφέρει τη χαρά της ανακάλυψής της και την ευκαιρία για 
δηµιουργικότητα. Για αυτό µελετάµε τη µείωση της διδακτέας ύλης και των ωρολογίων 
προγραµµάτων, ώστε να υπάρχει χρόνος για διδακτικές µεθόδους που απαιτούν 
περισσότερο χρόνο αλλά επιτρέπουν την εµβάθυνση στη γνώση, αξιοποιώντας εργαλεία 
τεχνολογικά σύγχρονα και πρωτότυπες, ποικίλες και όχι µονότονες δραστηριότητες. 
 
 


